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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 

ZÁPIS z 1. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 9. 3. 2023 v 15:00 hod. 

Zasedací místnost, Zdravotnická záchranná služba hl. m. Prahy, Korunní 98, 101 00, Praha 10 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Ondřej Buršík, Mgr. Karel Hanzlík, Ing. Jan Hora, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, Mgr. Jiří Knitl, 

RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Radomír Nepil, Mgr. Martin Pacovský, Stanislav Šimek  

Omluveni: MUDr. Tomáš Kaštovský, JUDr. Markéta Štalmachová    

Hosté: Mgr. Ludvík Klema – náměstek pro výkon služby MP HMP, brig. gen. Ing. Luděk Prudil – ředitel HZS HMP, 
Mgr. Zdeněk Křivánek, DiS. – náměstek ředitele sekce NLZP ZZS HMP, MUDr. Jaroslav Valášek – 
náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS HMP,Ing. Ján Doubrava – náměstek ředitele sekce 
technicko – provozní ZZS HMP, plk. Mgr. Petr Víšek – náměstek ředitele KŘ pro vnější službu   

Jednání řídil: Jiří Ptáček - předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP      

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Kybernetická bezpečnost 

4. Mapa kriminality 

5. Informace o činnosti ZZS 

6. Informace o činnosti KŘP HMP 

7. Informace o činnosti MP Praha 

8. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda výboru Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP a poděkoval náměstku Křivánkovi ze ZZS HMP za seznámení se základním fungováním, činností a 
krizovou připraveností ZZS HMP a dále za prohlídku pracoviště operačního střediska.  

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen přítomnými členy výboru. 
přijato (9 - 0 - 0) 

 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru Ing. Jan Hora. 
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3. Kybernetická bezpečnost 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl předseda Ptáček.  Sdělil, že tento podnět byl směrován na Kontrolní výbor 
ZHMP, ale nakonec byl přesměrován na výbor bezpečnostní. Jedná se o bezpečnostní incident z MČ Praha 18 – 
Letňany týkající se e-mailové komunikace, kdy někdo rozeslal dva e-maily „z adresy“ místostarosty Prahy 18. 
Současně předseda Ptáček požádal ředitelku odboru bezpečnosti Magistrátu o vyjádření k této věci. Se závěry 
odboru bezpečnosti Magistrátu, které mají všichni členové výboru k dispozici, se pan předseda plně ztotožňuje. 
 
Diskuze: 
člen výboru Hora – reagoval s tím, že tento problém se může vyskytnout, pokud není ze strany MČ správně 
aplikovaná politika pro kontrolu autenticity e-mailu. Doporučuje, aby toto bylo na jednotlivých MČ zkontrolováno a 
ověřeno. V případě správného nastavení pak mohou sami detekovat falešný e-mail. Navrhnul, aby byly osloveny 
jednotlivé MČ, s otázkou zabezpečení poštovních serverů. Touto problematikou by se mohl zabývat odbor 
informatických činností Magistrátu, jelikož pořádají pravidelné setkávání se zástupci MČ. 
 
předseda Ptáček –  vyjádřil se, že IT infrastruktura MČ je v jejich gesci a tento problém by neměl řešit Magistrát. 
Navrhnul, aby se výbor ztotožnil se závěry, které zpracoval odbor bezpečnosti Magistrátu a tyto odeslal na MČ Praha 
18. 
 
člen výboru Hrubčík – uvedl, že jako další z pochybení vidí v časové prodlevě mezi incidentem a jeho nahlášením, 
potažmo řešením. Navrhuje, aby výbor doporučil, aby bylo při těchto incidentech jednáno neprodleně. 
 
V 15:15 přišel na jednání člen výboru RNDr. Daniel Mazur, Ph.D. 
 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP se ztotožňuje s vyjádřením odboru bezpečnosti MHMP. 
Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP ukládá Ing. Magdaleně Cisarikové, asistentce předsedy 
výboru ZHMP Jiřího Ptáčka, aby toto vyjádření rozeslala na MČ Praha 18 – Letňany a současně, aby toto vyjádření 
dala na vědomí odboru informatických činností MHMP. 

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konstatuje, že bezpečnostní incidenty v IT infrastruktuře je 
potřeba řešit bezodkladně. 

 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

4. Mapa kriminality 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl předseda Ptáček. Sdělil, že byl kontaktován zástupcem PČR, který požádal o 
zapojení HMP, včetně MP HMP o poskytnutí dat do tzv. Mapy kriminality. V ní jsou shromážděna data (statistiky) o 
trestných činech, které jsou přiřazeny ke konkrétním souřadnicím. Přístup k takto detailním informacím má úzká 
skupina zainteresovaných osob (např. pracovníci krizového řízení, zástupci samosprávy atd.) Běžná veřejnost má 
informace v menším detailu. Tato záležitost byla krátce probrána s ředitelem MP HMP, se závěry, že v tomto budou 
určité překážky (např. příprava synchronizace dat, odlišný formát dat atd.). Bylo by to pravděpodobně spojené 
s investicí. Předseda Ptáček požádal zástupce MP HMP o vyjádření k této žádosti včetně finanční náročnosti, 
veškerým aspektům zajištění a přenosu dat, případné problémy realizace a samotný postoj MP HMP. Tento materiál 
bude rozeslán členům výboru a bude k dispozici i panu primátorovi. 
  
Diskuze: 
 
člen výboru Hora – souhlasí, aby se MP HMP vyjádřila k této žádosti. 
 
předseda Ptáček – doplnil, že MP HMP neeviduje přesné souřadnice přestupků. Nicméně jako relevantní by mohly 
být přestupky spojené s bezpečností (např. výtržnosti). 
 
náměstek Klema – reagoval s tím, že materiál bude připraven. Již v minulosti byla MP HMP nabídnuta účast v tomto 
projektu, byla odmítnuta a Ministerstvo vnitra ČR to akceptovalo. Klíčové totiž je, že MP HMP pravomocně uzavřené 
přestupky (na místě), nesmí ze zákona nikde evidovat. Je otázkou, s jakými daty by se pracovalo (data o nabraných 
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podezřeních), které jsou však předávány dalším orgánům (na MČ 1 - 57) a byly by pak evidovány vícekrát. Informační 
systém, který má MP HMP, dokáže vygenerovat statistiky pro vedení města, ale nepracuje s místem spáchání 
přestupku. Přestupky ukončené na místě se zapíší do papírového bloku a nesmí se dále nikde evidovat. U závažných 
trestných činů to má velký význam, ale dopravní přestupky nejsou, z jeho pohledu, k tomuto účelu vhodné. 
 

Usnesení:  

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP žádá MP HMP o vyjádření k zapojení MP HMP do Mapy 
kriminality. 

 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

5. Informace o činnosti ZZS 

Aktuální situaci kolem výstavby nové budovy ZZS HMP okomentoval Ing. Ján Doubrava, MBA, náměstek ředitele 
sekce technicko - provozní. Připravovaná budova je ve fázi architektonické soutěže, kdy bylo podáno 19 nabídek. 
Soutěž je dvoukolová. Právě probíhá expertní posuzování nabídek a 24. 3. 2023 půjdou k mezinárodní komisi, ze 
které vzejde 6 nabídek, které postoupí do finálního kola. Celý tento proces administruje odbor investiční Magistrátu. 
Zástupci ZZS HMP posuzují u nabídek část týkající se provozních záležitostí (bezpečnostní perimetr, vazby a náplně 
činností na jednotlivé rozmístění v objektu). Lokalita pro výstavbu budovy se nachází na Střížkově a územní plán 
počítá s tímto typem zástavby. Veškeré záležitosti ke stavebnímu povolení se budou řešit, jelikož není zatím známo, 
jak bude objekt vypadat. 
 
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz, zda je nastaven časový plán výstavby budovy. 
 
náměstek Doubrava - odpověděl, že časový plán zatím není stanoven, jelikož ze soutěže vzejde vítězný návrh, od 
kterého se vše bude odvíjet (finance, časový plán atd.) 
 
člen výboru Hora – vznesl dotaz, zda se u nové budovy počítá, v horizontu 20 – 30 let, s určitou rozšiřitelností, až 
budou její kapacity naplněny. 
 
náměstek Doubrava – odpověděl, že se tzv. prognózou vývoje zabývali. Na základě zkušeností s pandemií Covid-19, 
museli změnit některé parametry. Část rozvojové kapacity se podařilo zakomponovat. 
 
předseda Ptáček – reagoval s tím, že časový plán jednotlivých činností k výstavbě objektu má existovat, ať lze plnění 
zakázky kontrolovat.  
 
náměstek Doubrava – odpověděl, že toto není v gesci ZZS HMP, celý projekt administruje odbor investiční 
Magistrátu. 
 
člen výboru Hora – reagoval s tím, že odbor investiční Magistrátu sestavuje tyto plány, pro svou interní potřebu, 
s rozhodnutím Rady či Zastupitelstva HMP k realizaci projektu.  
 
člen výboru Buršík – vznesl dotaz na bezpečí záchranářů při zásazích. 
 
náměstek Křivánek – odpověděl, že monitorují napadení záchranářů. Pokud útok na záchranáře proběhne, pak je 
právně kvalifikován jako útok na úřední osobu. Poslední dobou registrují zejména verbální útoky. 
 
náměstek Valášek – registrují nižší desítky fyzických napadení ročně. Je dbáno na bezpečnost záchranářů a lékařů 
(kurz sebeobrany, prostředky pro osobní ochranu, školení defenzivního chování, a další). Útoky jsou vedeny zejména 
osobami s psychiatrickou diagnózou, dále osoby pod vlivem omamných látek a alkoholu. 
člen výboru Hora – poděkoval všem, kteří se podíleli na zásahu v Novodvorské ulici. 
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6. Informace o činnosti KŘP HMP 

Aktuální informace k bezpečnostní situaci v hl. m. Praze okomentoval plk. Mgr. Petr Víšek, náměstek ředitele KŘ pro 
vnější službu. V sobotu 11. 3. 2023 je nahlášena demonstrace na Václavském náměstí s větším množství osob. Sdělil, 
že jsou připraveni běžnými způsoby s účasti standardních sil a prostředků, tak aby byl zajištěn klid a pořádek. Dále se 
zaměřil na ohlášené shromáždění týkající se blokády magistrály, které policie vnímá jako velmi problémové. Do 
konce března budou tato shromáždění každou středu a pátek od 8:00 – 8:30 hod. V ranní špičce skupina 12 – 15 lidí 
blokuje dva jízdní pruhy. Policie toto shromáždění dostane na vědomí a musí na tomto participovat z důvodu 
možného ohrožení zdraví a života osob. Nic jiného nemohou konat, jelikož o tomto rozhoduje Magistrát hl. m. Prahy. 
Policie hledá způsoby, jak tato shromáždění eliminovat, ale nemají k tomu zatím správný nástroj. Proto vznesl dotaz, 
zda by v rámci Magistrátu bylo možné nalézt legislativní pomoc. Právo shromažďovací má dané parametry a je velmi 
problematické jej omezit nebo zakázat. Bylo to řešeno se zástupci odboru živnostenského a občanskosprávního 
Magistrátu, nicméně zatím bezvýsledně. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Nepil – vznesl dotaz na ideální stav řešení v rámci Magistrátu. 
 
náměstek Víšek – odpověděl, že ideální stav je zákaz těchto shromáždění, případně změnit trasu pochodujících 
(např. chodník). 
 
náměstek Klema – doplnil, že když probíhaly shromáždění kvůli covidovým opatřením, tak Magistrát (na základě 
právních stanovisek od nezávislých expertů) zastává názor, že není zákonný důvod rušit právo shromažďovací a 
případný soudní spor by byl prohrán. 
 
člen výboru Hora – ověřil by si, u právníků, zda si může ohlašovatel konkrétně diktovat trasu demonstrace (2 pruhy 
na magistrále).  
 
ředitel Prudil – reagoval s tím, že někomu je umožněno užívat jeho práva, ale on pak omezuje práva ostatních. 
V případě výjezdu k zásahu, kdy by touto páteřní komunikací složky IZS neprojely, pak bude ohroženo zdraví a život 
dalších lidí.  
 
člen výboru Hrubčík – navrhnul, aby se usnesení netýkalo pouze omezení dopravy, ale aby omezení bylo podchyceno 
komplexněji. 
 
předseda Ptáček – sdělil, že osobně vznese tento dotaz na ředitele MHMP. 
 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP, s ohledem na bezpečnostní rizika spojené s demonstracemi 
na magistrále a ostatních páteřních komunikací hlavního města Prahy, žádá Ing. Martina Kubelku, Ph. D., ředitele 
MHMP, k vyjádření a možnost omezit tyto protesty, tak, aby nedocházelo k narušení bezpečnosti a plynulosti 
provozu. 

       přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

7. Informace o činnosti MP Praha 

K bodu MP HMP nejprve vystoupil ředitel HZS HMP. 
 
Aktuální informace k bezpečnostní situaci v hl. m. Praze okomentoval brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. 
Upozornil, že za loňský rok došlo k nárůstu řešených mimořádných událostí, tedy i požárů, o 13,5 %. Jedná se o 
požáry, které jsou v návaznosti na bezdomovce (squaty, vybydlené objekty atd.). Dále připomenul, že v únoru byl 
vyslán speciální záchranný tým ČR do zemětřesením zasaženého Turecka, kde působil 10 dní. Tento tým byl 
hodnocen jako jeden z nejlepších z celého světa. Během své mise vyprostili z trosek na sedm desítek mrtvých a tři 
živé. Na závěr pozval členy výboru a hosty na přehlídku hasičských vozidel k výročí založení HZS HMP, která 
proběhne na Mariánské náměstí dne 23. 3. 2023. 
 
Diskuze: 
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člen výboru Hrubčík – dotazoval se, zda výsledky šetření požárů v souvislosti s bezdomovci, jsou spíše nedbalost 
nebo úmysl a dále navrhnul, aby formou usnesení bylo poděkováno za činnost záchranného týmu ČR v Turecku. 
 
ředitel Prudil – odpověděl, že se toto velmi těžko dokazuje a pachatele v řadě případů nemají šanci dohledat.  
náměstek Víšek – doplnil, že se spíše přiklání k nedbalosti. 
 
člen výboru Hora – požádal přítomné zástupce složek IZS, aby do reportů zařadili i čísla před Covidem (rok 2019), aby 
z toho bylo jasné, zda nárůst představuje nový trend nebo jde o obvyklá čísla, která byla před Covidem. 
 
Dále proběhla krátká diskuze týkající se MP HMP. 
 
člen výboru Hanzlík – vznesl dotaz, zda pomohlo v náboru nových strážníků k MP HMP, navýšení motivačního 
příspěvku. 
 
předseda Ptáček – odpověděl, že byla zpracována zpráva o personální situaci u MP HMP. Sdělil, že z důvodu nového 
personálního složení výboru, tento strategický dokument rozešle všem členům výboru. 
 
náměstek Klema – odpověděl, že od tohoto motivačního příspěvku čekali větší pomoc. I když je zájem slušný, tak 
z desítek uchazečů, vyberou pouze jednotlivce. Budou se proto snažit hledat další cesty, jak přilákat více nových 
kvalitních uchazečů. 
 
V 16:07 odešel člen výboru Mgr. Jiří Knitl. 
 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP oceňuje práci výjezdu HZS HMP a MP HMP do Turecka a 
oceňujeme osobní nasazení. Díky jejich nasazení byly zachráněny lidské životy. 

přijato jednomyslně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

 

8. Různé a závěr 

Předseda Ptáček poděkoval zástupcům ZZS HMP za možnost uspořádání jednání výboru v jejich budově, dále všem 
poděkoval za účast a ukončil jednání v 16:40 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Ing. Jan Hora, člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
tajemnice Výboru pro bezpečnost a 

pro prevenci kriminality ZHMP 
 

 


